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      13/12/2022
   

Verslag seniorenadviesraad 19/10/2022 
 
Naam afgevaardigde Vereniging/instantie Aanwezig? Plaatsvervanger 
Marc De Cock  OKRA X  
Lutgarde Van Raemdonck OKRA X  
Veerle Vercauteren OKRA V Luc Van Houwenhove 
Julien Vergeylen OKRA X  
Jos Cambré OKRA X  
Gilbert Van Hoornyck OKRA V Honoré Hermans 
Jacqueline De Pauw VIEF V  
François Duerinckx VIEF X  
Walther Van Den Bergh VIEF V  
Boudewijn D’Haese S-Plus X  
Marie-Louise Verbraeken S-Plus V  
Nadine Devacht S-Plus V  
Roger Van den Hende S-Plus V  
Firmin Servotte S-Plus sport V  
Chris Joos NEOS X Jaklien Melis 
Paul Broeckaert NEOS X Christiaan Faems 
Nadine Govaert NEOS X  
Eric Romain Vl@s X  
Noël Colpaert Vl@s V Denise Van Meervenne 
John Van Avermaet Vl@s V  
Maria Bressinck GOSA X  
Sofie Heyrman Stadsbestuur  X  
Sara Janssens Stadsbestuur X  
Emanuel Durinck Zorgpunt Waasland X Jim Goeman 

X= aanwezig, V= verontschuldigd 

Inleiding 
Volgende raden:  open seniorenraad en infonamiddag dinsdag 29 november om 13.30 uur 
Dagelijks bestuur: telkens vrijdag om 9.30 uur: 16 december 
 

Agendapunten 
1. Goedkeuring vorig verslag 

Verslag van 31 augustus werd goedgekeurd. 

Stedelijke seniorenadviesraad Sint-Niklaas 
Secretariaat: 
Welzijnshuis 
Abingdonstraat 99 
9100 Sint-Niklaas   
 



 

2 
 

 

2. Welzijnssubsidie Iedereen Mee.  
Update van het huidige welzijnsreglement dat o.a. de reguliere werkingssubsidie regelt voor o.a. 
seniorenverenigingen. Zie presentatie en huidig reglement in bijlage. 
 
Het nieuwe reglement is in opmaak, het is de bedoeling dat we geen aparte subcategorieën 
meer hebben bij de vrijwilligersverenigingen. We werken minder doelgroepgericht en meer 
inclusief, die visie willen we doortrekken in het reglement. Dit moet er ook voor zorgen dat 
bepaalde verenigingen of organisaties niet meer tussen de mazen van het net glippen omdat ze 
niet voldoen aan de huidige categorieën. De schepen heeft vooropgesteld dat de subsidie die 
verenigingen in de toekomst zullen ontvangen niet veel mag verschillen van de oude subsidie, 
we willen geen grote financiële impact op verenigingen die reeds actief zijn. 
 
Het zou gaan om een basistoelage, een werkingstoelage en een Iedereen Mee-toelage. De 
Iedereen Mee toelage is eigenlijk een reguliere subsidie om aspecten in de werking rond 
Iedereen mee te bekrachtigen. Dit verschilt van de projectsubsidie Iedereen Mee, die vooral 
bedoeld is om verenigingen en organisaties te laten experimenteren of projecten te laten 
uitvoeren maar zicht niet richt op de reguliere werking. 
 
Het is een hele oefening om criteria voorop te stellen voor de werkingstoelage die goed van 
toepassing zijn op de verschillende organisaties en verenigingen. Momenteel is er ook een 
sterke focus op frequentie en minder op inhoud of kwaliteit. We gaan na of we ook organisaties 
of verenigingen kunnen ondersteunen die misschien met een lagere frequentie sterke 
inhoudelijke zaken brengen, dat zijn vaak ook activiteiten die meer budget vragen ( door bv. 
betalen van een spreker enz.).  
 
Er wordt terecht opgemerkt door de voorzitter dat je bij het organiseren van een reis of uitstap 
bijna gans de kostprijs kan doorrekenen aan de deelnemers, maar dat dit moeilijker ligt bij een 
koffienamiddag of kaartactiviteit. Bij zulke activiteiten moet je vaak de kost van de zaal dragen 
als vereniging. Vanuit de lokale dienstencentra komt de bemerking dat de verenigingen zeker 
ook samenwerking met hen kunnen aangaan. Als de activiteit ook openstaat voor anderen, kan 
een LDC als deel van de samenwerking ook de zaal ter beschikking stellen. Dit wordt meestal 
als een win-win ervaren. 
 
Bij de inhoudelijke discussie komt naar voor dat ontmoeting en sociaal contact de voornaamste 
doelstellingen zijn bij de meeste verenigingen, ook bij de lokale dienstencentra. De zaken die 
nu staan opgesomd in het huidige reglement rond de werkingstoelage zijn zeer gevarieerd. 
Vanuit Vl@s geeft Denise aan dat ze moeite doen om vanuit de vereniging hun aanbod af te 
stemmen op deze criteria. De voorzitter vraagt zich af wanneer zo’n reglement kan ingaan, 
zodat verenigingen ook rekening kunnen houden met de nieuwe criteria bij het opstellen van 
hun agenda. 
 
Honoré geeft aan dat er bij de vorige wijziging in het reglement enorm veel discussie was. Het 
lijkt voor iedereen aan tafel een meerwaarde om met vertegenwoordigers van de verenigingen 
aan tafel te zitten om de criteria eens te bespreken. Er zijn vaak andere leden mee bezig dan de 
leden die in de raad zetelen. Goedkeuring van een nieuw reglement zal ten vroegste begin 2023 
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zijn. We stemmen intern af wanneer we zo’n moment nog kunnen prikken en communiceren dit 
spoedig naar de verenigingen toe. 

3. Fibernet: vragen beantwoord 
Tuur Frencken is verontschuldigd dus we kunnen dit punt niet ten gronde behandelen. De 
werken van Fiber werpen vaak heel wat vragen op bij senioren in de stad.  
Voorbeelden:  
Kan ik niet gewoon mijn koperaansluiting houden, dit gaat voldoende snel?  
Welke aanbieders van abonnementen zijn actief op welk netwerk?  
Wat zijn relevante verschillen in aanbod, bv snelheid van het internet ? 
Wat gebeurt er met tv-aansluiting als ik van aanbieder wijzig?  
Wat te doen bij klachten rond de aanleg van nutsaanbieders: bv Fiber, de Watergroep,… 
 
We gaan na of we een infomoment kunnen organiseren bv in samenwerking met de bib. 
Hieronder al beperkte duiding. 
 
Telenet heeft al langer glasvezel liggen tot in de verdeelkast op straatniveau. Dat laatste stukje 
is een koperaansluiting dat binnenkomt. Dat zal men in de toekomst allicht ook aanpassen naar 
glasvezel.  
Fiber, dat o.a. voorziet voor Proximus, Edpnet, Multifiber, RapidXS enz. had een 
koperaansluiting van begin tot einde en maakt er nu gebiedsgewijs de switch naar glasvezel, 
direct met aansluiting tot in de woning. De koperaansluiting zal in de toekomst uit dienst gaan. 
In grotere steden is deze afschakeling al aan de orde.  
 
Voor klachten, bv. Rond heraanleg openbaar domein kan je hier terecht  
https://www.sint-niklaas.be/melding-klantendienst of via klantendienst@sint-niklaas.be of tel 
03 778 30 00. Specifieke klachten naar Fiberklaar zelf. 
 

 

4. Seniorenreis: evaluatie 
 
We starten de bespreking met enkele algemene vaststellingen vanuit de administratie. 

- De voorverkoop was niet goed verlopen. Het was stormloop op de eerste dag van 
verkoop in het stadhuis en we waren met te weinig mensen om dit op te vangen. Het 
duurde erg lang vooraleer mensen terug konden vertrekken. Dit gaf overlast voor de 
senioren en ook voor de collega’s. De reis was ook op de eerste dag uitverkocht. 
➔ We hebben ons gebaseerd op de voorverkoop van de afgelopen jaren. De tendens 

van de afgelopen jaren was eerder dat er minder interesse was in het concept 
seniorenreis. De voorbije Jaren waren er ook steeds in de dagen nadien nog kaarten 
te koop. We waren zelf ook wel verschoten van de toeloop.  

➔ Eventueel kunnen we de voorverkoop verplaatsen naar de ontvangstzaal en de 
trouwzaal, daar is meer ruimte en zitplaats. Kaarten digitaal verkopen is ook een 
optie, maar dit is daarom niet minder hoogdrempelig. 

- De boottocht in Maastricht was niet per sé een meerwaarde.  

https://www.sint-niklaas.be/melding-klantendienst
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➔ De mensen hadden liever wat meer vrije tijd gehad in Maastricht. Bij het vorige 
bezoek werd dit juist heel positief geëvalueerd. 

➔ Misschien moeten we de mensen laten kiezen tussen een boottocht of vrije tijd? 
- Over het eten was er hier en daar ook wat commentaar. 

➔ In de aanvankelijk communicatie was er oorspronkelijk een keuze tussen vis of 
vlees, maar pas op het einde bleek dat dit niet mogelijk was. Dit werd erg laat 
gecommuniceerd door de reisorganisatie. 

➔ Verder was het middageten wel erg lekker, de mensen waren wel tevreden over het 
restaurant ’s avonds. 

➔ Het avondmaal vonden een aantal mensen een beetje mager. Dit was boterhammen 
met kaas en hesp en een slaatje. De mensen zijn uit het verleden natuurlijk meer 
gewoon. Gewoonlijk voorzien we een koude schotel. 

- Een groep mensen die je zelf niet kent alleen begeleiden is een grote 
verantwoordelijkheid als begeleider. Als er niets aan de hand is, lukt dit nog redelijk als 
je bepaalde taken kunt verdelen onder andere mensen op de bus, bv. Fungeren als 
aanspreekpunt op gesplitste activiteiten enz. Echter, bij Eric was een man gevallen en 
dan moet je als begeleider veel opvangen. Eric heeft dit goed aangepakt, maar heeft ook 
veel vaardigheden en capaciteiten vanuit het Rode Kruis. Paul vindt het niet 
verantwoord om dit nog op deze manier te doen. 

➔ We zouden met twee bussen tegelijk kunnen gaan, vroeger hadden we ook 1 
begeleider per bus maar we waren toch met meer omdat er verschillende bussen 
samen reden. 

➔ Twee begeleiders voor 1 bus? 
- Dit jaar is er veel tijd gegaan in het heen en weer communiceren met de reisorganisatie 

en de opmerkingen/suggesties van de seniorenraad. We willen nagaan of de organisatie 
van de seniorenreis op deze manier wel optimaal is. Hoe gaan we er de komende jaren 
mee om? 

- Moet de stad de seniorenreis nog organiseren? De raad is hier niet unaniem in. Vroeger 
werd de reis in het leven geroepen omdat sommige senioren de zee nog niet gezien 
hadden. Ondertussen is de maatschappij erg veranderd. Verenigingen bieden zelf ook 
heel wat reizen en daguitstappen aan. De stad legt heel wat bij om de seniorenreis aan 
een goedkoper tarief te kunnen aanbieden, is dat correct? Wie gaat er mee op de 
seniorenreis? Is dit een zoveelste uitstap waar veel belangstelling voor is door de lage 
prijs? Is dit toch een laagdrempelig aanbod voor senioren die een lager inkomen 
hebben? Moeten we de middelen van de seniorenreis anders inzetten om dezelfde 
doelstellingen te bereiken? Moeten we middelen gebruiken om verenigingen te 
ondersteunen in het organiseren van dit aanbod? Dit is een interessante denkoefening. 
De schepen staat open voor suggesties. We bespreken dit nog verder met het dagelijks 
bestuur en ook in deze vergadering. 

 
 

5. Seniorenweek 
Brochure beschikbaar en mogelijkheid om te verdelen. 
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6. Infonamiddag en open seniorenraad 
Eerste uur bespreking vanuit Bureau 50 en aansluitend standenmarkt met o.a. dienst wonen, 
team woonbegeleiding, de verenigingen, de lokale dienstencentra, welzijnshuis en voorlopig 
enkel CM als mutualiteit. We hebben de ambitie om dit in 2023 te herhalen in een 
deelgemeente. 

7.     Terugkoppeling adviezen participatiereglement en gele doos 
Besluit rond de Gele doos:  
 
 
Uniform systeem om gegevens te delen voor hulpverleners zoals Gele Doos: 
standpunt lokaal bestuur op vraag van Eerstelijnszone Waasland 
 
Op het College van burgemeester en schepenen van maandag 5/9/2022 werd een nota 
voorgelegd met de titel 'Uniform systeem om gegevens te delen voor hulpverleners zoals 
Gele Doos: standpunt lokaal bestuur op vraag van Eerstelijnszone Waasland'. 
 
 Het college wil eerst de evaluatie van de stad Gent afwachten. Indien deze positief is wil 
Sint-Niklaas enkel mee instappen in deze actie onder voorwaarde van een expliciet akkoord 
van de zorgverstrekkers van onze eerstelijnszone. 
 

 
Terugkoppeling rond participatiereglement. 
De extra verduidelijkingen kunnen meegenomen worden in een volgende herwerking, men 
heeft beslist dit nu niet meer verder aan te passen. 

8.     Varia 


